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Lääkeinformaation koordinaatioryhmän kokous 1/2025 

Aika: Keskiviikkona 12.2.2025 klo 12.02‒13.10  
Paikka: Microsoft Teams -yhteys  
Läsnä: Piia Vuorela, puheenjohtaja, Fimea 

Päivi Kiviranta, sihteeri, Fimea 

Jenni Tamminen-Sirkiä, Suomen Syöpäpotilaat ry  

Annikka Kalliokoski, Suomalainen Lääkäriseura Duodecim 

 Inka Puumalainen, Suomen Apteekkariliitto 

Tiina Mäkelä, Terveysalan AMK-verkosto; Laurea-ammattikorkeakoulu  
Kirsi Juurinen, Keski-Suomen keskussairaala 

Tarja Pajunen, Suomen lähi- ja perushoitajaliitto SuPer  

Essi Kariaho, Pharmaca Health Intelligence Oy  

Katri Melto-Ojalainen, Etelä-Karjalan hyvinvointialue  

Emma Aarnio Itä-Suomen yliopisto, Farmasian laitos 

Elisa Nordvall, Pharmaca Health Intelligence Oy 

KOLME NOSTOA KOKOUKSESTA 

1. Kansallisessa Lääkeinformaatioverkostossa on tunnistettu tarve päivittää Turvallinen 

lääkehoito – opas lääkehoitosuunnitelman laatimiseen (2021). SOTE-ammattilaisten 

työryhmä on koonnut yhteen päivitystarpeet. 

2. Muistilista vastaanotolle valmistautumiseen julkaistaan Lääkehoidon päivän 2025 ja 

Kansallisen Lääkeinformaatioverkoston materiaaleissa. Muistetaan kaikki viestiä 

muistilistan olemassaolosta! 

3. Seuraavassa kokouksessa keskustellaan koordinaatioryhmän ja verkoston työryhmien 

välisen kummitoiminnan kehittämisestä. 

MUISTIO 

1. Kokouksen avaus  

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.02. Osallistujat esittäytyivät. 

2. Koordinaatioryhmän toiminta  

a) Hyväksyttäväksi: Muistilista vastaanotolle valmistautumiseen ja ohje osallistamisen tuke-

miseksi, esittelijä Tarja Pajunen 

Taittoversio muistilistasta esittelyssä. Lisäksi Tarja Pajunen toi asiakasraadin terveiset: muisti-

lista koetaan tarpeelliseksi. Julkaistaan Lääkehoidon päivän 2025 yhteydessä. Hyväksytty. 

Linkki Muistilistaan 

b) Keskusteluun: Päivitystarpeita: Turvallinen lääkehoito – opas lääkehoitosuunnitelman laatimi-

seen (2021), esittelijä Katri Melto-Ojalainen 

SOTE-ammattilaiset ovat koonneet yhteen Turvallinen lääkehoito -oppaan päivitystarpeita. 

Mm. hyvinvointialueet ovat käynnistyneet, lainsäädäntöä on muuttunut, lähihoitajatutkinnon 

rakenne on uudistunut ja on tarve kuvata tarkemmin, mitä lääkehoidon osaamista eri ammatti-

https://fimea.fi/documents/147152901/159465581/L%C3%A4%C3%A4kkeen%20k%C3%A4ytt%C3%A4j%C3%A4n%20muistilista%20vastaanotolle.pdf/7c78d495-557e-1ecc-3af9-a3f0f0b23cc0/L%C3%A4%C3%A4kkeen%20k%C3%A4ytt%C3%A4j%C3%A4n%20muistilista%20vastaanotolle.pdf?t=1741264082687
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ryhmiltä edellytetään ja milloin tarvitaan täydentävää lisäkoulutusta, ml. sosiaalihuollon am-

mattihenkilöt. Lisäksi lääkehoidon toteutus varhaiskasvatuksessa, koulussa tai perhehoidossa, 

vaadittujen näyttöjen antaminen etäyhteydellä, opiskelijoiden osallistuminen lääkehoidon to-

teutukseen, riittävän kielitaidon vaatimukset jne.  

Tarja Pajunen nosti vielä esiin sen, että nykyisessä oppaassa tuodaan esiin ”lähihoitajan osaa-

misvaatimuksia vastaava lääkehoidon koulutus”. Täytyy muistaa, että lähihoitajaksi ei valmis-

tuta yhdellä kurssilla tai kokonaisuudella. Eri ammattihenkilölle pitäisi olla ihan oma koulutuk-

sensa ja kokonaisuutensa lääkehoidon osaamiseen.  

Turvallinen lääkehoito -opas päivitettiin edellisen kerran Fimean koordinoimana, STM:stä saa-

dulla toimeksiannolla ja resursseilla. Mukana päivitystyössä olivat myös Valviran ja Aluehallin-

tovirastojen edustajat. 

Fimea ottaa tehtäväkseen selvittää, miten STM toivoo tämän päivityksen kanssa edettävän ja 

millä aikataululla. 

c) Keskusteluun: Kansallisen Lääkeinformaatioverkoston yhteinen kannanotto biologisten lääk-

keiden antolaitteiden ohjevideoiden tarpeesta, esittelijä Päivi Kiviranta. 

Fimean verkkouutinen suosituksesta julkaistu kokouspäivänä: Suositus antolaiteopastukseen 

tarkoitettujen videoiden sisällöstä, julkaistu 12.2.2025 

Kokeilun aikana nousi esiin, että voisiko yhtenä jatkotoimenpiteenä olla Kansallisen Lääkein-

formaatioverkoston yhteinen kannanotto tai kannustus näiden videoiden tuotantoon. Kannus-

tus olisi suunnattu myyntiluvan haltijoille. Videoiden tavoitteena on toimia yhtenä lisäneuvonta-

materiaalina biologisten lääkkeiden lääkevaihdon onnistuneessa apteekkivaihdossa.  

Sovittiin, että Päivi Kiviranta laatii valmiin sähköpostiviestin ja Lääkeinformaatioverkoston toi-

mijat voivat halutessaan jakaa sitä eteenpäin ja kannustaa myyntiluvan haltijoita omissa ver-

kostoissaan tuottamaan ja/tai muokkaaman olemassa olevia videoita suosituksen mukaiseksi. 

Suomen Apteekkariliitto pystyy tällä hetkellä jakamaan näitä videoita omille jäsenapteekeilleen 

apteekkijärjestelmän kautta. Sitä, kuinka paljon näitä videoita käytetään, on mielenkiintoista ja 

tarpeen seurata. 

Kokouksen jälkeen toteutettiin vielä yksi sidosryhmätilaisuus ja julkaistiin Fimean verkkouuti-

nen aiheesta: Biologisten lääkkeiden antolaitteiden ohjevideoille saa Fimealta suositukseen 

perustuvaa arviointia, julkaistu 21.3.2025 

d) Keskusteluun: Työryhmän kummitoiminta: palaute ja hyvien toimintamallien jakaminen, esitte-

lijä Päivi Kiviranta 

Keskustelunaihe siirrettiin seuraavaan kokoukseen aikataulupaineen vuoksi. 

3. Työryhmien kuulumiset koordinaatioryhmälle  

a) Ajantasainen lääkitystieto muodostaa perustan järkevälle lääkehoidolle, Kirsi Juurinen 

Työryhmä kokoontui edellisen kerran 11.2. Kokouksessa käytiin läpi toimintasuunnitelmaa ja 

keskusteltiin viestinnästä. Asiakas- ja potilasturvallisuuskeskuksen NoHarm -lehteen pyritään 

saamaan juttu ajantasaisen lääkitystiedon merkityksestä.  

Keski-Suomen hyvinvointialueella on suunniteltu asiakastapahtumaa ajantasaisen lääkitystie-

don tärkeydestä. Toteutustapana olisi Teams. Osallistujille korostettaisiin ajantasaisen lääki-

tyslistan merkitystä ja sitä, että se on mukana, kun tulee esim. terveydenhuollon vastaanotolle. 

Myös yksityisiä apteekkeja on pyydetty muistuttamaan asiakkaitaan tästä samasta asiasta. 

Lisäksi työryhmän jäseniä on muistutettu seuraamaan THL:n sivuja Kanta -lääkityslistan työ-

pajoihin liittyen. Joitakin työpajoja on mennyt ohi, kun niistä ei olla oltu tietoisia. 

b) Lääkkeen käyttäjän osallisuus varmistaa lääkehoidon onnistumisen, Tarja Pajunen 

Lääkehoidon päivä 2025 lähestyy. Sitä vietetään 13.3.2025. Aikaisemmin esiteltyä muistilistaa 

markkinoidaan aktiivisesti päivän lähellä. 

https://fimea.fi/-/suositus-antolaiteopastukseen-tarkoitettujen-videoiden-sisallosta-julkaistu
https://fimea.fi/-/suositus-antolaiteopastukseen-tarkoitettujen-videoiden-sisallosta-julkaistu
https://fimea.fi/-/biologisten-laakkeiden-antolaitteiden-ohjevideoille-saa-fimealta-suositukseen-perustuvaa-arviointia
https://fimea.fi/-/biologisten-laakkeiden-antolaitteiden-ohjevideoille-saa-fimealta-suositukseen-perustuvaa-arviointia
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Kokouksissa on kuultu potilasjärjestöjen ajankohtaisia kuulumisia. Nämä ovat saaneet kiitosta.  

Edellisellä kokouksessa oli paikalla työryhmän kummi Jenni Tamminen-Sirkiä. Kiitos Jennille! 

c) Luotettava lääkeinformaatio on käyttäjälähtöistä ja oikein suunnattua, Essi Kariaho 

Seuraava kokouksemme on 19.3. Se on ensimmäinen tälle vuodelle. Tänä vuonna on ajateltu 

kokoontua yhteensä neljä kertaa. Pienryhmät ovat edistäneet omia toimenpiteitään. Näiden 

kuulumiset ja viestintätoimenpiteet (ml. lukuja) päivitetään toimintasuunnitelmaan kokouk-

sessa. 

d) Sosiaali- ja terveydenhuollon ammattihenkilöllä on työtehtävän edellyttämä lääkehoidon osaa-

minen, Katri Melto-Ojalainen 

Työryhmällä on viimeistelyssä sosionomien ja geronomien tutkintojen lääkehoidon opintojen 

sisältö. Niitä on koottu taulukkoon, johon pyydetään vielä tarkistus oppilaitoksien edustajilta. 

Myös tällä työllä on linkitys Turvallinen lääkehoito -oppaaseen. 

e) Tutkimus ja seuranta, Emma Aarnio 

Työryhmän kummi Raija Sipilä oli ollut mukana edellisessä Tutkimus ja seuranta -työryhmän 

kokouksessa 6.2. Kokouksessa keskusteltiin yhteisistä toiminta- ja työskentelytavoista kummin 

kanssa, toteutuneista ja tulossa olevista toimenpiteistä sekä toiveesta, joka nousi esiin edelli-

sessä työryhmien puheenjohtajien ja sihteerien kokouksessa 1.11.2024. Siellä nousi esiin 

toive, että voisiko tämä työryhmä tuoda verkostolle tiedoksi kansainvälisiä lääkeinformaatioon 

liittyviä näkemyksiä tai tapoja esimerkiksi tutkimuskirjallisuudesta. Aihe koettiin niin laajaksi, 

että siihen päätettiin palata seuraavassa kokouksessa. 

f) Lääkealan viestijät, Elisa Nordvall 

Työryhmä oli kokoontunut edellisellä viikolla. Kokouksessa oli keskitytty Lääkehoidon päivän 

viestintään. Tarja Pajunen oli osallistunut viestijöiden kokoukseen. 

Lääkealan viestijöiden edustus oli vastaavasti vierailemassa Ajantasainen lääkitystieto -työryh-

män edellisessä kokouksessa. Kokouksessa oli keskusteltu yhdessä siitä, kuinka viestijät voi-

vat auttaa työryhmää heidän viestintätarpeissaan. 

Puheenjohtaja Piia Vuorela lisäsi tähän, että Fimealla on myös sisäisesti keskusteltu viestin-

nästä. Arvostamme verkostojen olemassa oloa ja voimaa, myös viestinnän näkökulmasta.  

4. Lääkeinformaatioverkoston yhteistapaaminen 

• Tiistaina 8.4.2025, klo 13.00-15.15 

Yhteistapaamisessa kuullaan perinteiset työryhmien kuulumiset. Lisäksi on ajatus tuoda kes-

kusteluun Itä-Suomen yliopiston koordinointivastuulla ollut ja pian julkaistava Lääkeneuvon-

taselvitys. Tarkempaa ohjelmaa tapaamisesta lähetetään mahdollisimman pian. 

5. Koordinaatioryhmän kokoukset 

• Kokous 2, tiistaina 20.5.2025 klo 14.00–15.20, Microsoft Teams -yhteys,  
Huom! Ehdotus uudeksi kokousajaksi keskiviikko 21.5.2025 klo 14.00.-15.20 

• Kokous 3, tiistaina 16.9.2025 klo 13.00–15.00, hybridi 

• Kokous 4, tiistaina 9.12.2025 klo 13.00–14.20, Microsoft Teams -yhteys 

6. Muut asiat 

WHO:n potilasturvallisuuspäivää vietetään 17.9.2025. Suomessa päivä on nimetty asiakas- ja po-

tilasturvallisuuspäiväksi. 

7. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 13.10. 


